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Sammanträde vid Gatu- och fastighetsnämndens handikappråd torsdag den 
14 juni 2001 
 
Justering 
 
 
 
Lasse Gustafsson   Ebba Eriksson  
 
 
Närvarande: Ebba Eriksson, DHR, Lasse Gustafsson, NHR,  
Åsa Jansson, RBU, Dagny Mörk, SRF, Sirka Lethinen, RTP,  
Yngve Abrahamsson, SRF, Hjördis Stolt, ASTMA 
 
Förhindrade: Anne-Marie Augustinsson, R, Gunnar Slätt, FHDBF,  
Inga Leffler-Gelotte, DHR 
 
Närvarande från Gatu- och fastighetskontoret: Lars Cedergrund, Pernilla Johnni, 
Catarina Thuresson, Lennart Nilsson Tillgänglighetsprojektet, Kristina Lekberg, Region 
Ytterstad, Ingegerd Forss, sekr. 
 
 
1. Mötets öppnande  
2. Fastställande av dagordning 
3. Justering av dagens protokoll 

Till justerare valdes Lasse Gustafsson och Ebba Eriksson 
 
4. Föregående mötets protokoll 

Föregående mötets protokoll lades till handlingarna. 
 
5. Inkomna skrivelser 

1. Från Idrottsförvaltningen ang. tillsyn av det nya Smedsuddsbadet 
Idrottsförvaltningen kan tänka sig att bemanna Smedsuddsbadet om medel 
garanteras. 
Skrivelsen från Idrottsförvaltningen har gått till GFN:s handikappråd och 
Kungsholmens handikappråd, ej till Kungsholmens stadsdelsförvaltning. 
 
Rådet beslutade  att sända skrivelsen till Kungsholmens stadsdelsförvaltning 
med ett följebrev där man ber att stadsdelförvaltningen anslå r medel. 
Ordföranden skriver. 
 

2. Remiss av förslag till nytt miljöprogram för Stockholm 2002-2006 
Vid ett gemensamt möte med stadsbyggnadsnämndens, miljönämndens och 
renhållningsnämndens handikappråd, där Lars-Erik Wretblad från 
stadsbyggnadskontoret föredrog, kom man fram till följande: utdrag ur SBN:s 



protokoll ”Representanterna från de olika handikappråden enades om följande 
handläggningsordning för besvarande av remissen: Till ordförandena för de tre 
råden till vilka ärendet remitterats skulle synpunkter lämnas senast 15 augusti 
från respektive ledamot. Ordförandena fick i uppdrag att härefter sammanställa 
synpunkterna som ett remissvar till miljöförvaltningen senast 31 augusti.” 
 
Rådet godkände arbetsgången. De synskadade reserverade sig med tanke på 
att de ej fått materialet. 
 

3. Remiss beträffande förslag till Renhållningsordning för Stockholms 
kommun innehållande föreskrifter och avfallsplan. 
Vid det gemensamma mötet som ovan föredrag Lars-Erik Wretblad även detta 
remissärende. 
 
Utdrag ur SBN:s protokoll: ”Representanterna från de olika handikappråden 
enades om att anta som eget remissyttrande de synpunkter som renhållnings-
nämndens handikappråd avlämnat (bilaga 1) med följande komplettering: 
Avfallssystemet och informationen om systemet ska vara anpassat till de olika 
funktionshindrades respektive behov. 
 
Representanterna för de olika handikappråden tog ett bestämt avstånd från den 
regel som med stöd av stadsbyggnadsnämnden utvecklats i praxis, att 200 meter 
skulle vara ett både rimligt och lämpligt avstånd för placering av fraktionskärl 
utomhus i förhållande till bostadsentréerna. Representanterna framförde kravet 
att avståndet skulle vara väsentligt kortare. 
 
Representanterna var också av den meningen, att kommunen borde anges vara 
skyldig att hämta fraktioner hos dem som inte själva på grund av funktions-
hinder kan lämna dessa.” 
 
Rådet godkände remissyttrandet med tillägg. 

 
6. Nämndärenden 

1. Tillfällig gångbro vid Norrtull mellan Norrmalm och Hagaparken, 
genomförandebeslut. 
Rådet har, genom ordföranden, skrivit ett förslag till skrivelse ”Angående 
nybyggen av otillgängliga gångbroar” ställd till Gatu- och fastighetsnämnden. 
 
Rådet godkände skrivelsen. 
 

2. Förbättrad tillgänglighet till offentliga platser med hjälp av ramper. 
Skrivelse från Kurt Hultgren (sp)  
Rådet önskade få ta del av rapporten ”Tekniska lösningar vid entréer”. 
Rådet ser också med tillfredsställelse på att man vill fortsätta arbetet med att 
hitta tekniska lösningar vid entréer. 
Rådet påpekade att man måste engagera och stimulera företagarna till att göra 
butikerna tillgängliga. I första hand föra en dialog men kanske även ta fram en 
skrift att sända till Stockholms företagarförening. 
 
Rådet beslutade  att ordföranden skriver ett brev som bilaga till ärendet. 

 
 



 
7. Rapporter 

1. Utemiljöprogrammet 
Föredragande: Pernilla Johnni, Region innerstad, Tillgänglighetsprojektet 
 
Den 29 maj togs ärendet i nämnden.  
Utdrag ur protokollet: ”Gatu- och fastighetsnämnden beslutar att 
 
1. I huvudsak godkänna kontorets utlåtande 
2. Därutöver anföra 
 
Programmet beskriver vilka åtgä rder som måste vidtagas för att få en full 
tillgänglighet vilket utgör ett gott underlag vid ombyggnader etc i staden. Vid 
det enskilda fallet måste dock ibland olika intressen prövas mot varandra, varav 
tillgängligheten är en mycket tung aspekt. Långsiktigt måste staden därför sträva 
efter ett program som väger in alla intressen och därmed kan vara mer ledande. I 
avvaktan på ett sådant program får programmet ”Stockholm – en stad för alla” 
utgöra en del av underlaget vid ombyggnader och vara rådgivande avseende 
tillgänglighet.” 
 
Nu kommer man att gå ut med information och utbildning till samtliga 
förvaltningar och bolag. Programmet kommer att skickas till konsulter. 
 
Ordföranden meddelade att vid kommunstyrelsens handikappråd så var det en 
politiker som menade att programmet inte var giltigt för alla förvaltningar och 
bolag innan det tagits i kommunfullmäktige. En annan politiker menade att då 
programmet berör den yttre miljön så berör den i huvudsak gatu- och fastighets-
nämnden. 
 
Rådet önskade garantier på att programmet gäller för samtliga förvaltningar och 
bolag. 
Rådet ansåg det viktigt att programmet skickas ut till samtliga förvaltningar och 
bolag och att det är detta program som gäller. 
 

2. Tillgänglighetsprojektet 
  Inventering av Tekniska Nämndhuset 
  Föredragande: Lennart Nilsson, Region Innerstad, Tillgänglighetsprojektet 
 

Hittills har man tittat på tillgänglighet och användbarhet i den yttre miljön. Nu 
ska man även titta på stadens offentliga lokaler. Helena Andersson, tillgänglig-
hetskonsult, anlitas till inventeringar. Stadshuset har blivit inventerat och nu ska 
Tekniska Nämndhuset inventeras. Arbetsgruppen som inventerar är, förutom 
Helena Andersson, tre funktionshindrade som arbetar i Tekniska Nämndhuset. 
 
När det gäller checklista så tittar man på de underlag som finns från kultur-
förvaltningen, SISAB och Göteborg stad. HSO har också en inventeringsmall. 
 
SBN:s handikappråd har betonat att man bör titta på både besökstillgängligheten 
som anpassning för anställda. SBN:s råd har också föreslagit att man har en 
referensgrupp med representanter från GFN:s, SBN:s, idottsnämndens och 
bostadsförmedlingens handikappråd. 
 



Rapporten ska vara klar i september. 
Rådets synpunkter 
Rådet anser inte att det behövs en referensgrupp, däremot om arbetsgruppen 
stöter på problem så kan man återkoppla till råden. 
Det är viktigt att man kommer fram till en bra checklista. 
Rådet önskar få rapporten redovisad. 

 
3. Plansamrådsmöte i Vårberg C. 

Hjördis Stolt deltog. Mötet var välbesökt, lokalen var dock ej tillgänglig för 
rörelsehindrade. Det blir ingen förändring vad gäller HK P-platser. En ny glasad 
hiss är föreslagen till stadsdelsförvaltningens lokaler. Tillgänglighet och 
användbarhet ska upprättas i samråd med staden. Ordföranden i Skärholmens 
handikappråd är informerad. 
 
Rådet påpekade att det är förkastligt att man har plansamråd i lokaler som inte är 
tillgängliga. 

  
8. Övriga frågor 

1. Fastställande av höstens sammanträdesdagar: Torsdagar den 13/9, 11/10, 
8/11, 6/12 kl. 13.00–16.00, förmöte kl. 13.00-13.30. 

 
2. Nytt utomhuscentrum i Sätra. 

Rådet beslutade att kontakt tas med Maj Simonsson-Cyrus om detta. 
 

3. Ombyggnad vid Örbyleden – Lingvägen. 
Dagny Mörk har blivit kontaktad av boende i Hökarängen som visat oro över 
ombyggnaden vid Örbyleden-Lingvägen då de ej vet hur det kommer att bli.  
Kristina Lekberg meddelade att en rondell tas bort och ersätts med fyra 
signalreglerade övergångsställen. 
 

4. Skärgårdsstiftelsen 
Åsa Jansson har uppmärksammat att Skärgårdsstiftelsen gör mycket för 
tillgängligheten i Skärgården. 
Rådet beslutade att bjuda in Skärgårdsstiftelsen. 
 

9. Fåfängan 
Föredragande: Lennart Klaesson, Region Innerstad, Tillgänglighetsprojektet 
 
Rådet avslutade mötet med ett besök på Fåfängan för att ta del av vad man hittills 
gjort där. 
- Stenmjöl, i stället för löst grus, har lagts på alla gångar samt på ”Gräddhyllan”. 
- Nivåskillnaden in till caféterian är borttagen men ett köstaket medgav inte 

passage för rullstol. 
- Soffor är utbytta till soffor med armstöd. 
- HK-anpassad toalett. 
- HK-parkering ska anläggas precis utanför ingången. Det skulle ha varit gjort nu 

men man har inte fått tag på en entreprenör. 
- Lusthuset är ännu ej tillgängligt. Skönhetsrådet och berörd stadsdelsförvaltning 

motsatte sig föreslagen ramp. 
 

 Rådet tyckte att åtgärderna var bra. HK-toaletten var bra. Trapporna till den andra 
toaletten bör kontrastmarkeras, ledstång förlängas samt sänka toalettskylten.  



Rådet påpekade att trapporna upp till Fåfängan bör kontrastmarkeras på första och 
sista trappsteget. 
Rådet föreslog att man ordnar ett möte med skönhetsrådet. 

 
Mötet avslutades 
Ordföranden avslutade mötet med att sända en varm tanke till Lennart Jonsson, SRF, 
som blivit påkörd av en buss på ett övergångsställe. Lennart har legat på sjukhus en 
längre tid men är nu hemma. 
 
Nästa möte  
Torsdag den 13 september 2001 kl. 13.00. 
 
 
 
Ingegerd Forss 
 
 


